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Říkat dítěti, ať si jde číst, když 
vás dítě s knihou nikdy nevidě-
lo, to asi nemůže moc fungo-
vat, říká nová ředitelka Měst-
ské knihovny Jihlava Marie 
Blažková, která nastoupila na 
místo dlouholeté ředitelky 
Jarmily Daňkové, jež odešla do 
důchodu.

Veronika Dawidowicz �

Kdy jste nastoupila jako ředitel-
ka Městské knihovny Jihlava?

Nastupovala jsem v pondělí 5. října 
2023.

A předtím jste tu už pracovala?
Pracuji v knihovně od roku 2006. 

Nastoupila jsem hned po škole. 
Dokonce si myslím, že to bylo také 
v říjnu. 

Jak jste se dostala k práci 
v knihovně?

Měla jsem velké štěstí. Studova-
la jsem knihovnictví a v době před 
státnicemi jsem začala obvolávat 
knihovny v regionu. Bylo mi jasné, 
že místa v knihovnách moc nejsou, 
a já vždy věděla, nejen že chci praco-
vat v knihovně, ale že se toužím vrá-
tit zpět do regionu, protože to tady 
mám ráda.

V Jihlavě se stal zázrak. Zrovna jed-
na paní šla na mateřskou dovolenou 
a měli volné místo. Takže jsem jako 
zástup nastoupila do internetové 
studovny na dospělém oddělení, kde 
jsem prožila nádherného třičtvrtě 
roku. 

Šla jste potom na jinou pozici 
v rámci knihovny?

Ano. Kolegyně odcházela z tak-
zvaného Katalogu. To je útvar kni-
hovních fondů, kde se nakupují a 
zpracovávají knihy. Tam jsem zís-
kala místo po ní a byla jsem tam až 
dosud.

Kde jste studovala knihovnic-
tví?

Hned po střední škole jsem šla na 
Vyšší odbornou školu informačních 
služeb v Praze, kde se studovalo kni-
hovnictví. Předtím jsem vůbec netu-
šila, že takový obor existuje. Až když 
jsem uviděla inzerát v novinách. Stu-
dium ani moc „nebolelo“. 

Jakmile vás obor zajímá, tak jde 
všechno samo – nebo skoro samo. 
Tak na to dnes vzpomínám. Škola 
v Praze byla skvělá. Hodně praktic-
ká. Nakonec jsem ji však nedokon-
čila, protože jsem přešla do Brna na 
Masarykovu univerzitu.

Byla jste vždycky takový kniho-
mol?

Já si myslím, že ano. Do knihovny 
jsem chodila už jako holka i na hodi-
nu volna a vždycky mě to tam táhlo.

Myslíte si, že současná generace 
hodně čte?

Určitě se to hodně změnilo. Říká 
se, že dnešní děti nečtou, a s tím 
nemohu souhlasit. Děti mám a 
čtou. Přijde mi však, že náročnost 
knih pro jednotlivé věkové katego-

Mobily jsou pro knihy velká konkurence
rie není taková, jakou jsme zvládli v 
jejich letech my. 

Když si vzpomenu na sebe, tak 
jsem četla takové těžší romány, a 
můj třináctiletý syn je pořád u dět-
ské literatury. Ale jsem šťastná, že 
vůbec čte. I když ho k tomu musím 
motivovat a přemlouvat.

Čím myslíte, že to je, že některé 
děti čtení tolik neláká?

Určitě na tom má podíl existen-
ce mobilních telefonů. Je to obrov-
ská konkurence. I já sama musím 
přiznat, že pokud by mi někdo dal 
na výběr hodinu hrát na telefonu, 
nebo si číst, tak bych úplně nevědě-
la, jestli si nevyberu ten lehký odpo-
činek s telefonem, který ale člověka 
bohužel nikam neposune a je to jen 
zabíjení času.

Jak myslíte, že by se tomu dalo 
zabránit?

Jak to s našimi dětmi dopadne, 
závisí hodně na nás rodičích. Přijde 
mi, že dost funguje, když moje děti 
vidí, že si já čtu a trávím čas nad kni-
hou. Říkat dítěti, ať si jde číst, když 
vás dítě s knihou nikdy nevidělo, to 
asi nemůže moc fungovat.

 (Pokračování na str. 7)

MARIE Blažková pracuje v jihlavské 
knihovně již od roku 2006. Na pozici 
ředitelky nastoupila v říjnu 2023.
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